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Svar på spørgsmål om havnebusser til Ungdomsøen 

Du har den 8. marts 2021 stillet Teknik- og Miljøforvaltningen følgende 

spørgsmål: 

 

Hvad skal der til, og hvad vil det koste, at etablere et stop med havne-

bussen på Ungdomsøen? Det kunne fx være med tre daglige stop. Fx 

morgen, middag og sen eftermiddag. 

 

Teknik- og Miljøforvaltningen har sendt dit spørgsmål videre til Økono-

miforvaltningen, da den kollektive trafik, herunder havnebusserne, er 

Økonomiforvaltningens ansvar.  

 

Økonomiforvaltningens svar 

Økonomiforvaltningen har forelagt spørgsmålet for Movia, der har ind-

hentet input fra Arriva, som driver havnebusserne.  

 

Movia har oplyst følgende om havnebussernes mulighed for at betjene 

Ungdomsøen: 

 

Sejlads til Ungdomsøen vil kræve godkendelse af Søfartsstyrelsen. Hav-

nebusserne er i deres godkendelse tildelt et fartsområde med passage-

rer om bord fra ”Københavns Havn inden for molerne i Kronløbet og 

Slusen i Kalveboderne”. Tilladelsen er udstedt af Søfartsstyrelsen, og 

skibene er kun bygget til dette farvand.  

 

Skibene er generelt ikke bygget til sejlads på åbent farvand, og er heller 

ikke udstyret med det dertil krævede sikkerhedsudstyr.  

 

Havnebusserne har derudover ikke batterikapacitet til en sejlads til Ung-

domsøen.  

 

Hvis havnebusserne kunne betjene Ungdomsøen, ville det skulle ske in-

denfor den nuværende kontrakt med Arriva om driften af havnebus-

serne. Dermed ville det kræve, at betjeningen forringes på de andre 

dele af havnebusruten. 

 

Med venlig hilsen 
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